
PROTOKÓŁ NR VII/2018 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI SOŁECTWA KUJAWSKA 

16 KWIETNIA 2018 ROKU 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej Soł. Kujawska – w I terminie brak 

wymaganego kworum. II termin zaplanowano na godz. 17.15. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców. W II terminie zebrania uczestniczy 11 osób (zał. nr 1 – lista obecności).  

Przedstawił porządek obrad zebrania. 

 

W zebraniu uczestniczyli: 

1. Teresa Substyk – Burmistrz MiG 

2. Barbara Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG 

3. Magdalena Rudna – Plewa – Sekretarz MiG 

4. Cezary Ball – Dyrektor WUM  

5. Beata Kołota – Radna Rady Miejskiej 

6. Mateusz Czyżewski – Radny Rady Miejskiej 

7. Podinspektor P. Krasicki – p.o. Komendanta Komisariatu Policji  

8. Mikołaj Szefke – dzielnicowy Komisariatu Policji  

9. S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o 

 

M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska – przedstawiła sprawozdanie z działalności Rady 

Sołeckiej za 2017 rok. 

 

Budżet i inwestycje planowane w 2018 roku: 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dochody Gminy wynoszą ponad 92 mln zł, natomiast 

wydatki w 2018 r. zaplanowano w wysokości 87 mln zł.  

Przedstawiła informację na temat planowanych inwestycji w 2018 roku: 

- budowa parkingu przy ul. Garbary (odwodnienie terenu, budowa oświetlenia, zjazdu oraz  

budowa ogrodzenia od strony północnej). Termin zakończenia budowy do 30.04.2018 r.  



- budowa dróg na Osiedlu Leśnym (opracowanie rozwiązania projektowego budowy sieci 

kanalizacji deszczowej dla odprowadzenia wod opadowych z Osiedla Leśnego), przebudowa 

ul. Kościelnej. 

- budowa nawierzchni ul. Ogrodowej, w tym też budowa sieci wodociągowej, budowa 

kanalizacji deszczowej oraz przepompowni ścieków deszczowych, 

- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca Kujawskiego, wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 

349 i dróg gminnych (ul. P. Skargi, ul. Długa) na odcinku o dł. 3,20 km.   

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego i 

Czarnowa wraz z przebudową dróg – w drodze przetargu nieograniczonego, ogłoszonego 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy, została złożona jedna oferta na 

zaprojektowanie, wybudowanie, dostawę i rozruch eksploatacyjny wraz z wyposażeniem 

ruchomym promu pasażersko – samochodowego. Oferta została złożona  brutto. W związku z 

tym, że kwota przewyższa wartość zaplanowaną w budżecie, na posiedzeniu sejmiku 

województwa kuj. – pom. zostanie podjęta decyzja o zwiększeniu lub nie kwoty 

zaplanowanej w budżecie województwa na przedmiotowe zadanie.   

- budowa oświetlenia na odcinku ul. Granicznej i marsz. J. Piłsudskiego, 

- przebudowa i modernizacja świetlicy „Jagódka” przy ul. Kujawskiej, 

- przebudowa i termomodernizacja budynku przy ul. 23 Stycznia 13 na potrzeby szkoły 

muzycznej, 

- przebudowa i termomodernizacja budynku przy ul. Tadeusza Kościuszki 12 na żłobek i 

przedszkole, 

- wymiana stolarki okiennej budynku A UMiG, 

- budowa oświetlenia przy ul. Średniej (od ul. Orzechowej do ul. Haskiej) – w dniu 

jutrzejszym zostanie podjęta decyzja czy uda się tę inwestycje zrealizować jeszcze w 2018 

roku. 

- budowa oświetlenia przy ul. Średniej (od ul. Orzechowej do ul. Haskiej) – niebawem 

zdecydujemy czy będzie ta inwestycja realizowana.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – poinformowała, że Gmina Solec Kujawski 

wystąpiła w lutym 2018 r. do Ministra Sportu i Turystyki o dofinansowanie utworzenia trzech 



Otwartych Stref Aktywności (OSA) tj. przy ul. Ugory, przy świetlicy wiejskiej „Jagódka” 

oraz przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. Całkowita wartość projektu: 288 tys. zł, a 

wnioskowane dofinansowanie to 125 tys. zł. Szczegółowe informacje wraz z mapami 

poglądowymi opublikowane zostały na soleckiej stronie internetowej.  

W ramach rewitalizacji planujemy zagospodarować teren przy Skwerze dr Jordana. 

W związku z uwagami Urzędu Marszałkowskiego do Gminnego Programu Rewitalizacji MiG 

Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 trwają ponownie konsultacje społeczne.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – poinformował, że 23 marca 2018 r. Rada Miejska przyjęła 

uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia 

niskiej emisji poprzez wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i 

lokalach mieszkalnych na terenie Miasta i Gminy Solec Kujawski. Dotacja z budżetu gminy 

będzie udzielana w ramach Programu Priorytetowego EKOpiec 2018 ogłoszonego przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Dotacja 

udzielana jest w wysokości 4.000 zł., w tym z budżetu Miasta i Gminy Solec Kujawski - 

2.000 zł, ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Toruniu (WFOŚiGW) - 2.000 zł.  

Jednym z warunków udzielenia dotacji będzie trwała likwidacja obecnego źródła ciepła na 

paliwo stałe. W przypadku złożenia przez mieszkańców większej niż 15 liczby wniosków 

odbędzie się losowanie publiczne wniosków. Informacja o terminie naboru wniosków oraz 

powołania komisji do ich weryfikacji zostanie podana po uprawomocnieniu się uchwały Rady 

Miejskiej czyli 14 dni po ukazaniu się jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego tj. 12 kwietnia br. Wnioski są do pobrania w Wydziale Utrzymania Miasta ul. 

Toruńska 8 oraz na soleckiej stronie internetowej www.soleckujawski.pl. Będzie można je 

składać od 20 kwietnia br. do 30 kwietnia br.  

Dyrektor dodał, ze kosztem kwalifikowanym jest udokumentowany koszt zakupu, montażu i 

uruchomienia źródła ciepła, poniesiony przez Wnioskodawcę nie wcześniej niż od dnia  

1 stycznia 2018 r. 

Do 15.10.2018 r. musi zostać zakończona cała procedura związana z wymianą i 

dofinansowaniem wymiany pieców.  

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski m.in. dot.: 

- likwidacji dziur oraz doświetlenie ul. Kopernika, usunięcie znaku „koniec drogi”, 



T. Substyk – odpowiedział, że ulica zostanie wyrównana zgodnie z harmonogramem prac.  

C. Ball – rozpoczynamy równanie dróg na terenie Miasta, następnie równane będą kolejne 

ulice m.in. Kopernika. Przypomniał, że równanie dróg odbywa się dwa razy do roku.  

 

- wyrównania wjazdów w ul. Sosnowej  z utwardzonej części na drogi gruntowe,  

 

- wprowadzenia do budżetu Gminy budżetu obywatelskiego, dzięki temu mieszkańcy sami 

decydowaliby jakie inwestycje chcieliby realizować w swoim sołectwie lub osiedlu, 

 

T. Substyk – rozważymy możliwość, przy realizowaniu budżetu na 2019 rok, jednak środki 

pochodzące z budżetu obywatelskiego byłyby przeznaczone na mniejsze inwestycje 

realizowane w sołectwie czy w danym osiedlu.  

- utworzenia stacji rowerowych, szczególnie przy ul. Lipowej,  poszerzenia trasy przejazdu 

BUSA 410 o ul. Lipową, Sosnową, zwiększenia liczby stojaków na rowery, 

 

T. Substyk – do tematu powrócimy,  przy kształtowaniu budżetu na 2019 rok. Nie udało się 

pozyskać środków na stacje rowerowe w ramach ZIT. Za to w ramach środków pochodzących 

z ZIT zostanie wybudowana ścieżka rowerowa z Otorowa do Solca, zostanie wykonana 

termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej.  

 

B. Białkowska – odpowiedziała, że rozważymy możliwość ustawienia stojaków na rowery. 

Gmina już kiedyś zastanawiała się nad włączeniem się w komunikacje miejska z Miastem 

Bydgoszcz, jednak dla naszej Gminy były to za wysokie koszty. (ok. 1.200.000, 00 zł. 

rocznie). Póki co, nie stać Gminy na takie dopłaty. Ponadto prowadzone były rozmowy z 

przewoźnikiem na temat rozszerzenia trasy przejazdu m.in. na terenie Parku Przemysłowego. 

Przewoźnik nie wyraził zgody z uwagi na małą liczbę pasażerów (a w okresie letnim wręcz 

zerową).  

 

- prośba do policji o częstsze kontrole rowerzystów, którzy poruszają się po chodnikach 

mimo, że obok przebiega ścieżka rowerowa. Dotyczy to m.in. ul. Kujawskiej i ul. Lipowej 

oraz częstsze patrole w obrębie posesji przy ul. Sosnowej (coraz częściej występujące 

przypadki kradzieży), 

 



- zabezpieczenie przejazdu kolejowego przy ul. Kujawskiej i Parkowej, 

T. Substyk - teren w pobliżu przejazdu został przeorany, jednak znowu mieszkańcy wydeptali 

ścieżkę na skróty.  

 

- terminu budowy kanalizacji sanitarnej w ul. Młyńskiej, 

S. Wrycza – odpowiedział, że kanalizacja zostanie wybudowana w 2018 r. na odcinku od ul. 

Toruńskiej do ul. gen. Sikorskiego. Kolejny odcinek w 2019 roku.  

 

T. Głowski – poinformował zebranych, że w Wydziale Utrzymania Miasta osoby posiadające 

kasztanowce na swojej posesji mogą odbierać pułapki na owady, które niszczą drzewa.  

Prośba o rozpowszechnienie informacji, aby nie wypalać traw.  

Ponadto w imieniu Fundacji JeKo zajmującej się adopcją kotów poinformował, że zamiesiła 

ona swoją działalność.  

Poinformował też, że sprzątanie świata w ul.  Sosnowej zostało przełożone na sierpień lub 

wrzesień. 

 

B. Białkowska – informacje dot. zakazu wypalania traw zostaną zamieszczone na telebimie, 

stronie Facebook oraz na stronie internetowej.  

 

T. Substyk – zwróciła się z prośbą do Rady Sołeckiej, aby zastanowiła się i ustaliła, w 

którym miejscu na terenie sołectwa miałaby powstać stacja rowerowa. 

   

Zebranie zakończono o godz. 18.45. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

                                                                                               Przewodniczący Rady Sołeckiej  

                                                                                                               Tomasz Głowski  

  

 

 


